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že mají močový měchýř zcela v pořádku. 
Na vině lumbosakrálních bolestí bývá 
často právě klinicky němý zánět močové-
ho měchýře nebo gynekologické oblasti, 
která též spadá pod tuto dráhu. Problém 
v této oblasti bývá i příčinou vadného 
postavení pánve.

Bolest hlavy zažil asi každý člověk, jako 
nejčastější příčina se uvádí problém 
s krční páteří.
Bolesti hlavy souvisejí jednak s krční páte-
ří, ale daleko méně známý je vliv energe-
tického stavu jater. Protože přes hlavu, 
konkrétně širší spánkovou oblast, vede 
dráha žlučníku. Žlučník a játra jsou jeden 
systém a vlastně vždy, když řeším bolesti 
hlavy, prověřuji játra. Pomocí Bicomu se 
zprůchodní dráhy, případně body dráhy 
žlučníku ošetřím manuálně. Bolesti hlavy 
mohou být ale ovlivněné také hormonál-
ně, i když to není tak časté, kdežto játra 
tam jsou provázána vždy. Nehledě na to, 
že hormony a játra mají také nepřímou 
souvislost. A protože se jedná o játra, 
do nichž směřuje krev rovnou ze střeva, 
nezanedbatelný vliv zde mohou hrát i po-
travinové intolerance, které lze pomocí 
biorezonance velmi jednoduše zjistit.

Co vás přivedlo ke spojení fyzioterapie 
a biorezonance?
Od dětství mě přitahovala medicína, ale 
omylem osudu jsem se stala elektroinže-
nýrkou. Avšak hned po státnicích jsem 
odjela na kurz akupunktury a dalších dva-
cet let jsem se v tomto směru intenzivně 
vzdělávala – od homeopatie, reflexní 
terapie, pulzové diagnostiky tradiční 
čínské medicíny, přes fytoterapii, regresní 
terapii, metodu MUDr. Jonáše a atd. Pak 
jsem se rozhodla vystudovat fyzioterapii, 
která mi byla blízká. V té době jsem se 
seznámila s biorezonancí. Bylo to osudové 
setkání. Metoda bicom mi vpravdě učaro-
vala a dodnes mě nepřestává fascinovat. 
Věřím, že ani sám výrobce nedokáže 
dohlédnout na hranice možností, které 
tento přístroj dokáže obsáhnout a ovliv-
nit a které jsou jinými metodami těžko 
dosažitelné. 

Do vaší bakalářské práce už jste zahrnu-
la téma biorezonance?
Je to tak, bakalářskou práci jsem psala na 
téma Biorezonanční terapie vybraných 
poruch lumbosakrální části páteře, je do-
stupná na internetu. Takové téma bylo na 
akademické půdě ojedinělé, ale přijali jej.

Jak funguje spojení fyzioterapie s biore-
zonancí v praxi?
Doktor Josef Pekárek, u kterého jsem 
se biorezonanci učila, mi řekl, že tohle 
je ideální spojení: co neuděláš rukama, 
uděláš pomocí Bicomu, a naopak. Protože 
přístroj samozřejmě neumí tu mechanic-
kou část. Zjednodušeně řečeno – bicom 
metoda umí působit na tkáň frekvencí, 
kterou ta určitá tkáň potřebuje, a opra-
vuje ji, aktivuje samoléčebné procesy, 
které jsou nám přirozené, jen bývají 
zablokované. A díky biorezonanci umíme 
tyto blokády hledat a odstraňovat. Třeba 
v případě plotének neznám lepší metodu. 
Tam jde o strukturální poruchu, která se 
vždy řeší obtížněji než funkční, ale biore-
zonance zde zabírá velmi dobře. 

Jakou roli hraje při vzniku nemocí, po-
ruch a bolestí psychosomatika? Čím se 
řídíte při hledání příčin problému?
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Problémy 
pohybového 
ústrojí

Všechno má svou příčinu, a ta má další 
příčinu, často dojdeme až k psychosoma-
tice. Pohybový systém, páteř a periferie 
úzce souvisejí se stavem vnitřních orgánů, 
to je neoddiskutovatelný fakt. Udělám, 
co je potřeba z mechanického hlediska, 
a protože beru v potaz i zmíněné vztahy 
a propojení s orgány, hledám bicom 
metodou nerovnováhy na příslušných 
drahách. Jdu po všech možných příčinách 
daných pohybových problémů, souvislos-
ti nahlížím z různých úhlů, problém řeším 
komplexně. 

Mohou být zdrojem potíží a úporných 
bolestí infekce? 
Častým pachatelem bývá například borre-
lie, aniž by ji člověk v kloubech, svalech či 
nervech tušil. Borreliová infekce dokáže 
pořádně potrápit, klasická medicína krčí 
rameny, bicom technika si však poradit 
umí. Vzpomínám si na mladíka, který mě 

vyhledal po ročním neúspěšném léčení 
antibiotiky. Měl bolestivý borreliový zánět 
v koleni. Koleno oteklé, kulhal, nemohl 
cvičit. Asi po pěti terapiích otok i bolesti 
zmizely, mladý muž může opět chodit do 
školy, cvičit, normálně si užívat života.

Co považujete na biorezonanční meto-
dě za nejdůležitější?
Jednoznačně odstranění blokád v toku 
energie. Pokud energie stagnuje, zlep-
šení stavu postupuje jen ztuha. Blokády 
se vytvoří snadno – úrazem, zánětem, 
zjizvením, srůsty po operacích a podob-
ně. V tom místě pak vzniká terén, kde se 
snadno vytvoří problém. A právě v řešení 
těchto blokád je bicom metoda jedineč-
ná. Neznám žádnou jinou, která by tento 
fenomén uměla tak dobře řešit. Bolestivé 
a zarudlé jizvy po operacích pak již téměř 
nenajdete, opakující se infekty průdušek 
se již neopakují, bolesti kloubů mizí. Tato 
terapie je přísně individuální, vše se tes-
tuje pacientovi na míru. Tím se dosahuje 
maximálního možného efektu.

Které ploténky způsobují lidem nejčas-
těji problém a proč?
Nejčastější problematická ploténka 
je mezi čtvrtým a pátým bederním 
obratlem. Z čínské medicíny víme, že 
tam se vyskytuje souhlasný bod tlustého 
střeva. Pokud přijde někdo s problémem 
téhle ploténky, automaticky mu testuji 
potravinové intolerance. Bude-li někdo 
denně konzumovat jídlo, které mu nedělá 
dobře, a neví, že mu to škodí, časem se 
to někde na těle projeví. Častým zdrojem 
potíží je i nesprávné postavení pánve. 
Křivá pánev tvoří křivou základnu pro 
páteř, což je podklad pro vznik skoliózy. 
Tělo je uzavřený mechanický systém – 
když se pohne s jedním bodem, hnou 
se i všechny ostatní body, nerovnováha 
se řetězí nahoru i dolů a v oblasti páteře 
může dojít až k výhřezu. Takže u plotének 
vždycky rovnám nejdřív pánev, ale příčin 
bývá společně víc. 

Jaké příčinné spojitosti definujete 
v lumbosakrální oblasti?
Lumbosakrální oblast zahrnuje beder-
ní – lumbální a křížovou – sakrální část 
páteře. Podél celé páteře prochází dráha 
močového měchýře. Zejména v lumbo-
sakrální oblasti je soustředěno daleko víc 
bodů než v celé páteři, nacházejí se tam 
i souhlasné body močového měchýře. 
Mnoho lidí, které bolí v kříži, se domnívá, 
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Dorazila jsem k vám s ortézou na noze, 
mám natržený vaz. Tuším, že odhalíte 
blokádu na určité dráze.
Kolena souvisejí nejčastěji s nerovnová-
hou ledvin, tuhle dráhu máte pravdě-
podobně oslabenou. Oslabené ledviny 
oslabují i kolena a s oslabenými koleny 
je větší pravděpodobnost jednak úrazu 
a také délka hojení traumatu na koleni 
bude záležet na energetickém stavu led-
vin. Bicom metodou bychom teď ošetřili 
úrazové trauma, udělali podporu tkání po 
úrazu, harmonizaci ledvin. Úraz způsobí 
energetickou blokádu, je velmi nepravdě-
podobné, že by k tomu nedošlo. Já kine-
ziologickým svalovým testem zjistím, jestli 
v tom místě teče energie. Mým úkolem je 
tok energie obnovit, protože jeho blokáda 
brzdí samoléčebný proces. Je krásné, když 
vidíte výsledky své práce. Proto pracuji 
s biorezonancí, protože úspěšnost je 
opravdu velká. Pocit, když mohu pomoci, 
ta radost pacienta, kterou spolu sdílíme, 
se nedá ničím nahradit.

Pracujete se všemi diagnózami, nebo 
se soustředíte výhradně na problémy 
pohybového aparátu?
Přestože mne mé vzdělání předurčuje 
k zaměření na poruchy pohybového sys-
tému, řeším všechny diagnózy, se kterými 
lidé přijdou. Například teď na jaře jsou 
velmi aktuální alergie. 

Věřím, že biorezonanční terapie bude 
jednou metoda první volby a potíže se 
budou ošetřovat nejprve tímto neinvaziv-
ním způsobem. Soudobí lékaři biorezo-
nanci ve škole neprobírali. Kvantovým 
fyzikům však tyhle metody už dnes při-
padají úplně samozřejmé a jasné, protože 
kvantovým světem žijí. Lékaře klasické 
medicíny čeká toto poznání později. 
Nejlepší důkaz účinnosti této terapie je 
svědectví vyléčených pacientů a vlastní 
prožitek. l

Pohybový aparát má pro 
člověka zásadní význam, drží 
tělo vzpřímené a umožňuje 
pohyb. Podle fyzioterapeutky 
JANY MAŠKOVÉ nelze 
problémy jednotlivých částí 
vnímat odděleně, protože celý 
tělesný systém je propojený – 
funguje jako celek a jedině tak 
by se k němu mělo přistupovat. 


